
 

 
 מורכבים וגיבשנו לנו דעותבמהלך השרות הצבאי הבנו שהדברים     

  
 . 2015, נדב פישמן השתחרר מצה"ל בנובמבר 2016ינאי ארבר השתחרר מצה"ל ביולי 

 שוחחו על השרות הצבאי שלהם והשפעותיו עליהם.ינאי ארבר ונדב פישמן 

 ואלו דבריהם:
 

נו.  כאמור אני )התגייסתי לנחל יחד עם רם בן חורין ולצערנו הפרידו אות 932נדב: הייתי בנחל בגדוד 
(. חצי מהשרות הייתי לוחם ובחצי השני, בגין פציעה שירתתי  50ורם נשלח לגדוד  932שובצתי לגדוד 
 בח"מל הגדודי.

כלוחם אבטחתי קו בחרמון ושמרתי קצת  בחברון. גם חיפשנו מבוקשים ועשינו מעצרים למפגעים 
 קטנים.

 במבצע "צוק איתן" הייתי בח"מל נייד בעזה. הח"מל הלך אחרי הכח עם המ"גד. 
 ב"צוק איתן" הנחל נלחם בצפון ומרכז הרצועה באזור בית חנון ובית להיה.

הייתי מופקד על הפעלת אירועים שקרו במהלך המבצע. למשל, קצין אג"ם נפצע מירית צלף והיו  
להנחית מסוק, כי היה איום  של צלפים ונ"ט., אז פינו אותו לגבול עם צריכים לפנות אותו, אי אפשר היה 

"אכזרית" )רכב משורין( ומשם במסוק לבית החולים והצילו אותו. הייתי הראשון לדעת על כל אירוע 
שהגדוד נמצא בו וביחד עם צוות הח"מל תפעלתי את האירוע ושלחתי כוחות. זה דרש להיות בכוננות 

 תמיד.
 ק איתן" הייתה לאתר מנהרות. חיילי הנדסה נכנסים ראשונים עם המשימה ב"צו

D9 –  הם יכולים לעלות על מטענים, לספוג כדורים. הם ממוגנים ולא קורה כלום לא להם, לא לנהג ולא
 לכלי. אחרי ההנדסה נכנסים שריון וחי"ר. 

י לפעול נגד האיום ינאי: את כל השרות שלי שירתתי ביחידת מגלן. זו יחידה מובחרת, שהוקמה כד
בשיגורי רקטות בצפון. במהלך הזמן  התפתחה למבצעים מעבר לגבול. היום היחידה מבצעת מבצעים 

כח ראשון  –בכל הארץ במהלך הפעילות השוטפת. במהלך מלחמה היחידה נכנסת לשטח ככח פורץ 
 אחרי הטנקים. השתתפתי במבצע "שובו אחים" וב"צוק איתן".

 חבר'ה מהיחידה מצאו אותם.. 3-באי"וש את שלושת הנערים ו ב"שובו אחים" חיפשנו
ב"צוק איתן" נכנסנו בכניסה ראשונה ככח חי"ר רגיל, שפושט על בתים ומזכה ממנהרות ומאמ"לח 

 בכניסה השנייה היינו כח פינוי על גבי "אכזריות" וספגנו הרבה קורבנות.
מהיחידה שהה בבית ובמהלך שהותם בבית, בחאן יונס הגענו לבית, שהייתה בו מנהרה התקפית. צוות 

נפצעו. היינו הראשונים להגיע  17 -לוחמים נהרגו ו 3פוצצו עליהם את המנהרה. הבית קרס על הצוות. 
 לבית ופינינו את הנפגעים. זה לא היה קל. ביחד עם הצוות הצלחנו לעבור את זה.

 
 :מה נתן להם הצבאנדב וינאי תיארו 

היו רגעים קשים, היו רגעים טובים וצחוקים. הצבא מבגר, מבגר המון ובונה את  נדב: זו חוויה בסך הכל.
 האישיות, אתה נהיה גבר, אתה מתחיל להיות עצמאי ולדאוג לעצמך.

אני ממליץ להתגייס לנחל בגלל האנשים. מי שלא הולך לגיבוש ממיין והוא בעל כושר קרבי והולך 
השרות אלו האנשים שהיינו איתם. אני שלם עם זה  לגדודים, כדאי לו ללכת לנחל. מה שעושה את

 שהלכתי לקרבי ולא הרגשתי שמתבזבז זמן.
חוזרים בתשובה, רוסים, דרוזים,  –ינאי: אתה לומד להכיר המון אנשים ומתחבר למגזרים לא מוכרים 

 דתיים ועוד.
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 2016 נובמבר ו תשע"ה  חשוון
 

]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת. 

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום במסמך. 

השתמש בכרטיסיה כלי תיבת טקסט כדי לשנות את 

 העיצוב של תיבת הטקסט ציטוט.[



תה ישן ולא בקרב ,למדתי לסמוך על החברים שלי, כמו על משפחה. יש מישהו שמגן  עליך גם כשא
 מתפעל את הנשק.

ין וממליץ עליו למי שרוצה  שרות מיוחד. אני תומך בכל מי שרוצה לתרום, שייתן יאני הייתי במסלול ממ
 את המקסימום במה שהוא מסוגל, לאו דווקא יחידה מובחרת. כמובן, שגם אני שלם עם הליכתי לקרבי.

 
 :מהשרות הצבאיכיצד הושפעו עמדותיהם ודעותיהם ינאי ונדב מתארים  

ינאי: לפני השרות הצבאי דעותיי התבססו על שמועות. אחרי הצבא פשוט הבנתי המון דברים אחרים, 
שביססו את דעותיי, בשונה מדעתי לפני הצבא.  השרות מאפשר לראות את הפנים האמיתיות של 

 המדינה. כל אחד צריך להיות בחברון ואיו"ש.
על מה ששמענו, במהלך השרות הצבאי הבנו, שהדברים לא  נדב: לפני השרות הדעות שלנו התבססו

 פשוטים וגיבשנו לנו דעות.
אצלנו בגדוד היה קטע, שבחור ערבי שכב על הארץ ואמר שהוא אזרח ושיטפלו בו, עזבו אותו ותוך כדי 

 כך ניסה לזרוק רימון...
חמים הגיעו צילמה אותם ינאי: חברים שלי נהרגו, כי הם נכנסו למרפאה, שצה"ל אסר לפגוע בה, כשהלו

וץ ירד בעיני ערך המסגדים בעזה. מצלמה ממסגד לא רחוק ואז פוצצו את המרפאה מהמסגד. לאחר הפיצ
ני לא תומך כללית בהרס מקומות קדושים. לדעתי, יש להרוס את הבניינים המשרתים את הטרור ולא א

 משנה, אם זה מסגד, מרפאה, או בית.
 

ים עם השרות הקרבי, אבל אינם תומכים במלחמה. עדיף לא להילחם, כאמור, שניהם אמרו שהם שלמ
 אבל כשאין ברירה מוכרחים להילחם.

 תודה לינאי ונדב.
 יהודית אפרתיהביאה לדפוס                                                                     

 

        
 
 
 
 

 צריך להעלות את המודעות לבטיחות בדרכים ולנהוג לפי החוק 

 

)השוטר הקהילתי( תיאר את ה"אני מאמין" שלו בתפקידו והרחיב לגבי השקפתו על יעקב דורני 

 הטיפול בבטיחות בדרכים.

 ואלו דבריו:

 –ונה ישובים מסגולה צפ 6"אני משמש כמש"ק של האזור הצפוני במועצה האיזורית יואב. האזור מקיף 

 סגולה, קדמה, אל עזי, כפר הריף, כפר מנחם ורבדים.

 במסגרת עבודתי  אני מבקר כמעט מדי יום בבתי הספר ובגנים שבאזור. 

לדוגמא, בכפר הריף אף מתקיים אחת לחודש מפגש שלי עם יו"ר ועד המושב ליד הגן, מפגש אשר בו 

 פי חוקי התעבורה. אנו מקבלים  את הילדים ופונים אל ההורים שלא נוהגים  על

בודק  שהפועלים  חוקיים ומתנהגים  –בכפר מנחם  אני מבקר את אתר הבניה ב"צפית" לעתים קרובות 

 לפי החוק  )כך נעשו הדברים, גם כשבנו בשטח בית ספר "האלה"(.

 כמו כן, אני נפגש בקביעות עם מנהלי בתי הספר ואחת לחודש הנני בודק את שומרי בתי הספר.

 י הדגיש, כי הוא דוגל בהידברות לגבי אכיפת החוק )וחוקי תעבורה במיוחד(: יעקב דורנ



 24/7"אני דוגל בהידברות ורוצה שהתושבים יראו בי שוטר אישי שלהם ולא יחששו להתקשר אליי  

 בתחילת עבודתי כמש"ק ביצעתי אכיפה בנושאי הבטיחות בדרכים:

 להורים שנהגו עם הילדים על הברכיים. אני דוחות   3נרשמו  -נהיגה עם ילדים על הברכיים

רוצה לחזור ולהדגיש את משמעות החזקת הילדים על הברכיים בעת הנסיעה. העובדה 

שההורה נוסע לאט ובזהירות אינה מספיקה, יתכן  מצב בו נהג אחר יהיה בהיסח דעת ויפגע 

 ברכבו, פגיעה אשר יכולה להיות קריטית עבור הילד.

 במהלך רכיבה על אופניים, יש לרדת מהאופניים בעת חציית כביש  – ייםחציית כביש עם אופנ

 ולחצות ברגל, שמא נהג הרכב לא יספיק לבלום.

 למרות ההרגל המצוי בקיבוצים, עלינו להקפיד בנושא חבישת קסדות בעת  - חבישת קסדות

מניעת רכיבה על אופניים /אופנועים/קטנועים. הקפדה על נושא זה חשובה הן מהפן האישי, 

פגיעה ברוכב בעת תאונה ואף חשובה יותר בשל הדוגמא האישית שאנו משמשים לילדינו 

 ולסביבה. אני מבקש להתייחס לנושא ברצינות היות ותבוצע אכיפה בנושא. )מנעו אי נעימויות(

 

חשוב להבין שהאוכלוסייה הבוגרת משמשת דוגמא לאוכלוסייה הצעירה. אנא הקפידו על חבישת קסדות 

הילדים סופגים את מעשי ברכיבה , חגירת ילדים ברכב והימנעו לחלוטין מנסיעה עם ילד על הברכיים. 

 הוריהם וימשיכו לנהוג כך, כיוון שיחשבו שהמעשה תקין.

אך עדיין לא ת בדרכים, חל שינוי לטובה בהתנהגויות הרלוונטיות, בעקבות העלייה במודעות לבטיחו

 מספיק!

צריך לשבח את בית ספר "האלה" על משמרות הזהב. חשוב, שהנהגים הבוגרים ישתפו פעולה ויצייתו 

 לכך, למרות הלחץ של הבוקר.

 ל.אסור לנו לשכוח את יפתח רפפורט ז" –צריך להמשיך ולהחדיר את נושא הבטיחות בדרכים 

 דרך צלחה, נסיעה טובה ובטוחה.

 יהודית אפרתיהביאה לדפוס:                                                                                  

 

  



 

 / מהנעשה בנושאי הביטחון, 2016נובמבר 

 

 פשיעה:
לפנות בוקר היו גנבים במספר שכונות בקיבוץ ובהרחבה. נכנסו לשתי דירות באזור  9.11.16ביום ב'  .1 

 קטנועים מחצרות באותו אזור.  2הספארי, נגנבו 

, פורצים ניסו להיכנס לבית בקיבוץ וברגע שהגיע השומר הם עברו 27.10אירוע נוסף היה בליל  .2
בכל זאת להיכנס לבית אחד. )בעת שפרצו כבר חיפשנו אותם  להרחבה, ניסו כמה בתים ולבסוף הצליחו

 בהרחבה בסיוע שוטרים(

הייתה פריצה לחצר מפעל המתכת. הפורצים כיוונו למספר גלילי כבל חשמל כבדים  18.10בסוכות,  .3

 נו סלח ומחמוד פועלי הבניין. יורכוש נוסף שהזדמן להם אבל הם לא התכוננו לפגוש בידיד
עה שהם מתארגנים לעבודה הבחינו השניים במשאית חשודה סביב המפעל וניגשו לפנות בוקר, ש

לבדוק מה מחפש הנהג. בשנייה שהבינו שהוא שתוי ומבולבל, ברור היה להם שמשהו רע קורה ומיד 
הזעיקו את מי שרק יכלו, כולל אותי וכעבור דקות כבר נתפסה המשאית ברמפה. כל הסחורה והרכוש 

העמסה אך בשל תגובתם של סלח ומחמוד נטשו הגנבים את המשאית וברחו לכיוון היה מוסתר ומוכן ל
  שאפו!!!השקדים. 

ריבוי המקרים בכפר מנחם בשנים האחרונות מחייב אותנו בשינוי חשיבה בדרכי  שינוי חשיבה:
ההתמודדות שלנו. הנושא הראשון שחייב שינוי הוא במודעות האישית של כל אחת ואחד מאתנו לנושא 

ביטחון. ערנות היא אמנם תכונה אבל לפעמים היא גם מחויבות אישית לעצמי, למשפחתי, לשכנים שלי ה
למקום מגורי ולרכוש הציבורי. כל פניה שמגיעה אלי מטופלת הכי מהר שאפשר ולכן אני קורא לכם 

היו בעלי כלי רכב)לרשום מספר(, ות \על כל דבר שנראה לכם חשוד. על אנשים זרים 24/7לדווח! דווחו 
הבית גם על השטחים הציבוריים ביישוב. אדם זר שפונים אליו בנימוס ושואלים "לאן?" כבר ייתן לכם 

 את כל התשובות הנחוצות בכדי לגבש תמונה ולהבין אם הוא חשוד או תמים.

 לב כי תנועת גנבים בלילה מלווה בדרך כלל בנביחות כלבים בשכונה.)הכלב מצביע כמו מצפן מכוון-שימו
 אל הפולש לטריטוריה שלו( לכן, אם שמעת נביחות חריגות חייג ודווח מיד.

הנושא השני המחייב שינוי הוא היקף הפעולות שלנו, התגובה מול כמות הגניבות. כפר מנחם יישוב ענק 
ויש אצלנו פעילות רבה, כניסה ויציאה של )ימימים(מגוון עובדים, תלמידים, ואורחים בשעות היום ועד 

הלילה. כמות הזרים העוברים אצלנו אדירה ביחס ליישובים אחרים במועצה ובהיעדר סיור ופיקוח שעות 
אנחנו מוצאים עצמנו מופתעים מהגניבות בלילה ומרמת המידע שיש עלינו מבלי שנעסוק באמת במניעה 

גם הגדרות תפקיד רכז הביטחון. מענה לכל פניה יבמשך היום. התגובה הנכונה לדעתי תהייה שינו 
 בשעות היום, סיור ופיקוח ביישוב וסביבתו. שער ושמירת לילה גם בהרחבה.

 חדש בכפר!

אריה, זאב לובוביץ', אמיר רוזנטל, -הוקמה ועדת ביטחון המונה חברים מהקיבוץ ומההרחבה. אלעד בן
 גידי קרון, חיים איובי נציג הועד.

מתנדבים מכפר מנחם המצטרפים לשורות  25-עם סיום קורס המתמי"ד בחודש האחרון התחדשנו ב
מתמי"ד יואב. את הקורס הובילו באכפתיות ונתינה אישית מיוחדת במינה קובי דורני השוטר הקהילתי, 

 גיא לוי המש"ק וחופית מלכה מדריכה מבית הספר לשוטרים.            

 052-3919369 גידירכז ביטחון                                                                            

 

*********************************************************************************** 

 תגייסה לצה"ל איחולי דרך צלחה ובהצלחה.הלרומי כהן ש

*********************************************************************************** 

 



 תכנית הפיתוח
 אני שמח לבשר כי לאחר זמן מה של תכנון, אנו מציגים לציבור את תכנית הפיתוח לכפר

 מנחם מהכספים הנמצאים במועצה ועליהם הייתה מחלוקת רבה. התכנית תאפשר לנו לאחר
  .להשקיע בקידום ופיתוח הישוב כולו לרווחת כל התושביםתקופה ארוכה של הקפאה 

 

 :הכספים המדוברים מורכבים משני חלקים.  1
 

 יתרת כספי הפיתוח של ההרחבה שלפי הסכם בין הקיבוץ לחכ"ל, הועברו לידי הקיבוץ . 1    
 מיליון ש"ח 1.85לביצוע עבודות מוניציפליות": כ:          "

 השבחה: מס שהוטל ע"י המדינה על רוכשי קרקעות ומטרתו שדרוגכספי חלף היטל ה.  2    
 מיליון ש"ח 1.4-תשתיות קיימות בישובים ותיקים: כ        

 :להלן מובא ציטוט מתוך החלטות מנהל מקרקעי ישראל באשר לכספי חלף היטל ההשבחה
 
יסייעו בשדרוג )  "שרד"המ –להלן ("המינהל"( ומשרד הבינוי והשיכון  –מינהל מקרקעי ישראל )להלן "

זאת על  31.12.1980יום  התשתיות הקיימות בשכונות ותיקות ברשויות מקומיות שהוחל בהקמתן עד
השכונות החדשות במסגרת מכרזים לשיווק  ידי העמסת עלויות הפיתוח הנוספות על הוצאות הפיתוח של

  .קרקעות
 
 עלויות הפיתוח המיועדות עלויות הפיתוח הנוספות" לעניין החלטה זו משמען, תוספת"

 ."לשדרוג התשתיות הקיימות בשכונות ותיקות בתחום הרשות המקומי
 
 :לנגד עינינו עמדו מספר עקרונות בתכנית. 2
 
 .שימוש בכל הכסף לטובת פרוייקטים ציבוריים בכל הישוב.  1

 מתן מענה לצרכים השונים הקיימים בישוב  2.
 בהקשר לכספים הללו ותשלים את ביצוע הסכם הצגת תכנית שתפתור מחלוקת ארוכה . 3

 .הגישור    
 
 :שימושי הכסף 3
 
 :ישמשו להסדרת הדרך מההרחבה לקיבוץ, עד לבית הדר ₪מיליון 1

 אש"ח לפיתוח הדרך המקשרת מפינת המיחזור של ההרחבה עד לחניית הספריה 700 
 ? (והקיבוץ עצמפי אש"ח מחניית הספריה ועד לבית הדר )כבר בוצע ומומן מכס  600

 אש"ח כבר מומנו מהועד המקומי אך לא 250אש"ח.  850עלות חלק זה של הפרוייקט הוא 
 .נוצלו וישמשו לתשתית ציבורית אחרת

 אש"ח ישמשו להתקנת ציליות בגני המשחקים שבהרחבה  200
 אש"ח ישמשו להסדרת חניית הכלבו  300
 .האפור "הכניסה לבין שער ה"אלה אש"ח ישמשו לטובת שער נוסף לישוב, בין כיכר 50 

 .: השקעה בתשתית ציבורית בשכונות הותיקות₪מיליון  5
 

 הסכום לביצוע הדרך המקשרת יאפשר לנו לשדרג במהירות האפשרית את הדרך )שכבר מצויה
 ."בשלבי תכנון( בכדי להבטיח דרך בטוחה מהקיבוץ להרחבה ומההרחבה לביה"ס ה"אלה

 
 ע לאישור הועד המקומי ולחתימה במועצה בשבוע הבא. היועץמצ"ב התכנית שתובא השבו

 .המשפטי של המועצה אישר התכנית
 

 ברצוני להודות לצוות נהדר של אנשים שהוביל איתי תכנית זו ומאפשר לנו להצעיד
 ,הישוב קדימה: אלון גולדנברג, בועז קפלן, אמיר פרן, יחיעם יוגב, גבי צוברי

 .י גרבר, יובל נחמני, תמיר סלע ועמרי ברזילישלומי שקד, חיים איובי, שלומ
 
 

 דרור אבודרם                                                                                

 



 לכבוד
 מ"בע יואב לפיתוח הכלכלית החברה יואב אזורית מועצה

 הכלכלית החברה ר"ויו ,המועצה ראשת ,הרכבי מטי ר"ד 'גב לידי
 

 מנחם כפר הישוב בתחומי ותשתיות פיתוח תוכנית :הנדון
 

 פרויקט עודפי וכספי השבחה היטל חלף כספי באמצעות
 המועצה של הכלכלית ובחברה במועצה המוחזקים הפיתוח

 פיתוח ועבודות תשתיות לטובת ל"ובחכ במועצה כספים עם בקשר הדעות חילוקי כל לסיום
 היטל חלף כספי באמצעות מוסכמת ציבוריות ותשתיות פיתוח תוכנית על הסכמנו ,מנחם בכפר

 :,המועצה של הכלכלית ובחברה במועצה המוחזקים הפיתוח פרויקט עודפי וכספי השבחה
 הקיימים הכספים כל ניצול .1

 לכיסוי ישמשו ,ח"מלש 3.25 - כ של בסך ,האמורים המקורות משני הקיימים הכספים כל
 :כדלקמן ביצוע רכיבי ופיתוח תשתית עבודות עלויות

 ציבוריות עבודות לטובת ישמשו ח"ש מליון 1.85 של בסך הפיתוח פרוייקט עודפי1.1
 :כדלקמן

 )ח"אש 600 – ( ;"ספריה הדר בית כביש" 1.1.1 -
 מערבה המרכולית מאזור והדרך המרכולית באזור וחניה גישה דרכי 1.1.2 -

 )ח"אש 300 ( הקיבוץ של הצפונית לשכונה
 לבצע הקיבוץ רשאי יהיה הכלכלית ולחברה לאגודה להודעה בכפוף

 "הברכות כביש" פיתוח תקציב עם )ש"א 300 ( זה תקציב של "הצרחה"
 בשטחי אחר תשתיות פרוייקט עם או ,)בוצע לא אך שאושר ,ש"א 250 )
 היישוב בתחומי ציבורית לתשתית ישמשו התקציבים ששני כך ,הקיבוץ

 . 2018 שנת לראשית עד ויבוצעו הקיבוץ החלטות לפי הישן
 ,רגל הולכי למעבר תוכשר אשר( "המקשרת דרך"ל ח"אש 700 1.1.3 -
 אל מההרחבה רכב כלי מעבר בה יתאפשר לא אבל ,ואופניים קלנועיות                          

 )ההרחבה אל ומהקיבוץ הקיבוץ                           
 .בהרחבה משחקים גני להצללת ח"אש 200 1.1.4 -
 לשער לקיבוץ הכניסה כיכר בין ,לישוב נוסף שער לטובת ח"אש 1.1.550 -

 .בישוב חופשית ותנועה "אלה"ה שער של קבועה פתיחה שיאפשר .האפור "אלה"ה
 

 ההתקשרויות , הקיבוץ י"ע וינוהלו יערכו 1.1.2 - ו 1.1.1 בסעיפים העבודה תוכניות
 כנגד הכלכלית מהחברה לקיבוץ יועברו והכספים ,הקיבוץ י"ע יבוצעו ,קבלנים עם

 .לקבלנים ישירות או/ו ,הביצוע עבור לקבלנים התשלומים על חשבוניות
 ,המוניציפלית האגודה י"ע וינוהלו יערכו 1.1.5 עד 1.1.3 סעיפים העבודה תוכניות
 יבוצעו קבלנים עם ההתקשרויות .בשטחיו מעבר שנדרש ככל הקיבוץ עם ובתאום

 מהחברה המוניציפאלית לאגודה יועברו והכספים ,המוניציפאלית האגודה י"ע
 ישירות או/ו ,הביצוע עבור לקבלנים התשלומים על חשבוניות כנגד הכלכלית
 .לקבלנים
 תשתיות עבודות לטובת ישמשו השבחה היטל חלף מכספי ח"מלש 1.4 - כ של סך  1.2
 כבישים שדרוג ועבודות ,ציבוריות מים תשתיות כגון ,הישן הישוב בתחומי ציבוריות

 הישן הישוב בתחומי ציבוריות בדרכים רחוב תאורת או/ו חניות או/ו
 והכספים ,הקיבוץ י"ע יבוצעו קבלנים עם וההתקשרויות ,זה לרכיב העבודה תוכניות
 ישירות או/ו ,הביצוע עבור לקבלנים התשלומים על חשבוניות כנגד לקיבוץ יועברו

 .לקבלנים
 הכלכלית ולחברה למועצה חוזרות בלתי הנחיות .2

 והאגודה ,המקומי הועד ,מנחם כפר קיבוץ י"ע ,בזאת מונחות הכלכלית והחברה המועצה
 ולהעביר ,זו ותשתיות פיתוח לתוכנית בהתאם לפעול ,חוזר בלתי באופן ,המוניציפאלית

 או/ו נוספות הסכמות על בחתימות צורך ללא ,בה כמפורט העבודות כל כנגד כספים
 .המועצה כלפי נוספים מסמכים
 :החתום על באנו ולראייה

___________________________ _______________ ____________ 
 מוניציפאלית אגודה ,מנחם כפר מתיישבי מנחם כפר מקומי ועד מנחם כפר קיבוץ

 



 
 

 בחינוך החברתי עובדים בשביל הילדים, הנוער והקהילה       

 החינוך החברתי( תיארה את המתרחש במערכת החינוך החברתי.רכזת רעות רוקח )

 אלו דבריה:

מדריכים )אנחנו עדיין  14 -חניכים ו 215מערכת החינוך החברתי גדלה השנה מאוד. לוקחים בה חלק 
 שוקדים על השלמת איוש הצוותים(.

 –תחלק לשתי קבוצות כתות ד' ומועדון נעורים )שמ –גבע א', גבע ב', גבע ג', חץ  –מסגרות  5במערכת 
 מועדון צעיר ומועדון בוגר(. כל מסגרת במערכת מודרכת  ע"י צוות חינוכי, אשר מוביל את הפעילות בה.

בהמשך השנה אנו מתכננים להוציא לפועל )יחד עם הורי שכבה ז'( פעילות של שנת מצווה וכן סדנאות 
אה ועוד פעילויות להעשרה של הכנה לצבא ושנת שרות לשכבות י"א י"ב, סדנה למיניות ברי

 אינטלקטואלית וחברתיות עבור הנוער.

 בכל המערכת הפעילות מונחית ע"י תכניות הדרכה שנתיות, מהן נגזרות תכניות חודשיות ושבועיות.

על אף המחסור בכח אדם פתחנו את השנה כמערכת יציבה, שנותנת מענה חינוכי לכל שכבות הגיל. 
לדים חילקו זרי פרחים לשורדי השואה בקיבוץ, חילקו ברכות לשנה ראינו את זה בראש השנה, כשהי

 החדשה לענפים וערכו קבלות חג מסורתיות.

ת מנוחה יבכל  שכבה יש מטבח, פינת משחק, פינת יצירה, חצר גרוטאות, פנ –"גבע" היא בית 
ם מדריכים מבורי. המדריכים מכירים את ילדי הקבוצה משאלותיהם ואהבותיהם ומתחשבים בהם. היוג'

את הילדים בטיפול בסיטואציות בין אישיות שנוצרות בקבוצה ודואגים להתפתחותם האישית של 
 החניכים. הילדים אוהבים את המדריכים וקשורים אליהם.

הפעילויות החינוכיות בחופש סוכות היו מוצלחות מאוד וחווייתיות ועל כך מילה טובה לצוותי המדריכים. 
ידת )על פלטפורמה של טרקטור( במטרה להגיע לכל האוכלוסיות בישוב. בסוכה בסוכות הקמנו סוכה ני

הכנו הופעות ובילינו בנעימים עם אורחינו. כן קיימנו בסוכה פעילות משותפת לילדי הגנים, בהנחיית ילדי 
 "גבע". תודה ליזהר שרון שדאג לנו לרימונים.

ידידותי ונזכרנו, שהטבע הוא מקום מושלם לילדים. ילדי "גבע" וח"ץ יצאו לטיול בשדות., מזג האוויר היה 
 השדה היה חרוש והילדים רצו ושיחקו בו, על אף הקושי, וכן הדליקו מדורות  לפיתות ותה.

 פיתוח המענה החינוכי לנוער: –אתגר המערכת בשנת תשע"ז 

ל דרכי מועדון הנעורים )כמו כל המערכת( גדל מאוד השנה. בתקופה הקרובה נכנס צוות חשיבה ע
י"ב. המועדון  -נערים בכתות ז 130בני נוער מתוך  80המענה החינוכי לנוער בישוב. במועדון משתתפים 

ערבים בשבוע )במבנה אחד(. יש צורך באבחון הצרכים על פי העולה מהשטח ולבחון את  3פועל 
ק בשעות הערב. המענה שאנו  נותנים. למשל, נערי ז' ח' צריכים בחופשים מענה גם בשעות היום לא ר

יש כיום רק שתי מדריכות בנעורים , אנחנו  משתדלים לתגבר את הצוות, כדי להגיע למקסימום נערים. 
לנערים יש רצונות, שאיפות, תחומי עניין ואנחנו רוצים לחזק את חיבור אורח החיים שלהם לקהילה. 

מעודדת את הנוער  שירגישו שהם חלק מהקהילה ושלקהילה  אכפת מהם. למשל, התרבות בקהילה
ליצירה תרבותית מועדון מטופח ומושקע, סדנאות, או טיול מושקע גורמים לנוער להרגיש שדואגים לו. 

 הנערים מרגישים חלק מהקהילה גם כשהם עובדים בחינוך, או נפגשים עם אנשים בקהילה.

 תחותו.הנוער היום עסוק וחי בעולם משלו, אנחנו שואפים לטפח אתו דיאלוג ולתרום להתפ

 

 יהודית אפרתי הביאה לדפוס:                                                                

 

  



 צוות הגנון שוקד על טיפוח הנוי בישוב   

מנהל העבודה של צוות הגינון הציג את עצמו, ראייתו את הנוי בישוב  והתכניות )המידיות( יאיר פריי 
 לטיפוח הנוי.
 את דבריו:אני מביאה 

 
שנים. התחיל את עבודתו בגינון כפועל  5 -יאיר פריי נשוי ואב לשולשה בנים, גר באדורה ועוסק בנוי כ

פשוט, פתח עסק עצמאי לגינון פרטי ובסופו של דבר אחרי כשנה ומחצה סגר אותו והתחיל לעבוד כמנהל 
 עבודה בגינון הציבורי.

שנות עבודה בחינוך, אחריהן החליט לעשות שינוי בדרכו  3יאיר בעל תואר ראשון בחינוך וניסיון של 
 המקצועית. 

 
 –נוי למד בקורס גננות מקצועי של ארגון גננות ונוף באשקלון. בקורס למד את ההיבטים התיאורטיים 

צמחים, קרקע, אקלים, בטיחות בעבודה ועוד(.  200 -זיהוי והכרת התכונות של כ –עיוניים )בוטניקה 
 .1חן בחינה עיונית ומעשית וקיבל ממשרד העבודה תעודת גנן סוג בסיום הקורס נב

 מלבד זה למד ורכש ידע מקצועי רב, מחיים אוזן בעל חברת "נופים" המעסיקה אותו אצלנו.
טפסאי, אבי ויעקב ואני מנהל הצוות. המנהל הישיר שלי הוא חיים אוזן )בעל  –פועלים  3בצוות הגנון 

ות מולו והוא המנהל המקצועי והאדמיניסטרטיבי שלנו. בנוסף אנו עובדים החברה(. אנחנו עובדים ישיר
 בהתאם להוראות ובשיתוף פעולה עם ועדת הגנון המקומית.

 
הרבה מדשאות גדולות  –בתור אחד שגדל ברעננה הנוי הקיבוצי מאוד קסום, הרבה יותר מהגינון העירוני 

ון מאוד מזמין ונעים. כיף לראות את טיולי הילדים ויפות, הרבה צל, עצים ענקיים וותיקים מאוד. הגינ
 הנהנים מהמדשאות והצל.

אחד ההבדלים בין הגינון בקיבוץ לגינון בהרחבה, הוא שבהרחבה הגנון יותר אחיד, ואפשר לראות שהוא 
 תוכנן מראש מא' ועד ת'. בקבוץ לעומת זאת, הנוי התפתח והשתדרג עם התפתחות הקבוץ. 

ת מיומן וגדול יחסית מאפשרת לנו לבצע רמת גנון גבוהה ולשמור על טיפוח הנוי העובדה שיש לנו צוו
 והניקיון כל הזמן.

 
השלמה של עבודות פיתוח כבישים שנעשו במרכז הקיבוץ ובחלקו  –תכניות הפיתוח שלנו בזמן הקרוב 

נו תכנית הדרומי )עם סיום סלילת הכבישים והמדרכות(, על ידי שתילת מדשאות וצמחים רבים. יש ל
לפיתוח המדשאות וחידוש מערכת ההשקיה בהתאם ללחצי המים והצרכים. בנוסף לכך אנחנו שותלים 

 שיחים וצמחים מגוונים בנקודות שונות לאורך הצירים,  להשלמת המראה היפה.
פות, ובנוסף לכך השלמנו לאחרונה שתילת השלמה טגם בהרחבה אנו מבצעים את עבודות האחזקה השו

 לף )!( צמחים ושיחים שונים.של מעל לא
בהרחבה יש מספר חורשות עם סוגי עצים ארצישראליים, שחלק מהם הם עצי פרי )בעיקר תאנים ושקדים( 

 והציבור מוזמן ליהנות מהם.
 

 לסיום אומר שאני מאוד נהנה לעבוד בכפר מנחם, האנשים פה נהדרים ואווירה מאוד נעימה ומקבלת.
 
 

 יהודית אפרתיהביאה לדפוס                                                                                      

  



 נשים עושות שלום

 20במוצאי ראש השנה יצאו לדרך יהודייה וערביה מראש הנקרה לעבר ירושלים. אליהן הצטרפו עוד 
 צועדות נושאות לפיד השלום. 

יום עד ירושלים. לאורך המסלול התקיימו אירועים מגוונים  15 -ק"מ ו  205משכה על פני "צעדת התקווה" נ
לא עוד מבצעים צבאיים וספק  –של תמיכה והעצמה. השותפים למסע דרשו להחזיר לעצמם את התקווה 

מטרת התנועה לשתף לקיים משא ומתן מדיני מכבד עם הפלשתינאיים. מלחמות ודורשים מהממשלה 
 ה נשים וגברים מכל גווני הקשת הפוליטית בישראל.בפעולותי
התקיים באשקלון אירוע תקווה של כל אזור הדרום. האירוע כלל פעילות ב"נתיב  18.10.2016ביום ג' 

לשלום" במושב נתיב העשרה, צעדה בטיילת אשקלון, והפנינג בחוף בר כוכבא. ההפנינג כלל ריקודים, 
 תתפים. יצירה ושולחנות עגולים לקירוב המש

 מנשות הישוב. 2השתתפו 
 נשים וגברים: 20.000 -התקיים אירוע ארצי בירושלים בהשתתפות כ 19.10.2016ביום ד' 

נשים יהודיות ופלשתינאיות, לאחר  4000בקאסר אל יהוד )שבצפון ים המלח( נערכה תפילה משותפת של 
 שם נערכה עצרת סיום. מכן צעדו המשתתפות/ים מבית המשפט העליון לעבר בית ראש הממשלה 

 מנשות הישוב. 10השתתפו 
 בישוב מתארגנת קבוצה של התנועה והמעוניינות/ים יפנו לרינה קרן )גם אלו שכבר נרשמו לתנועה(.

 יהודית אפרתידיווחה                                                                                                
 

 
 

 ם עושות שלום התוודעתי לפני כשנתיים בדרכי הפייסבוק הפתלתלות.אל נשי
בדיעבד הסתבר שהייתי שותפה )רעיונית בלבד( לזריעת זרע רעיון התנועה כשנה קודם לכן בעת שיחה 

 . עם חברתי לילי וייסברגר שאחכ היתה ממקימות התנועה
, דתיות וחילוניות מכל קצוות הקשת נשים עושות שלום היא תנועת שטח של אלפי נשים יהודיות וערביות

הפוליטית, שקמה בעקבות צוק איתן ושמה לה מטרה להגיע להסכם מדיני. זו אינה תנועה פוליטית ולא 
 הוקמה על ידי פוליטיקאים.

 
יצאנו מהקיבוץ עשר נשים ועלינו על אוטובוס אחד ממאות אוטובוסים שאורגנו על ידי התנועה  19/10ב

ק"מ שהסתיימה בעצרת מול בית רה"מ. עצרת מרגשת  3לירושלים לקחת חלק בצעדה של שלקח אותנו 
אלף נשים )וגברים:(!! היוותה את ארוע הסיום ל"צעדת התקוה" שיצאה בראש  20זו בה לקחו חלק כ

השנה מראש הנקרה ולקחו בה חלק אלפי נשים שצעדו יום יום בכל חלקי הארץ במהלך כשלושה 
 שבועות.

 
לא שותפה פעילה בתנועה )הפוקוס שלי על עשייה אחרת(, אך אני בהחלט מחוברת לרעיון  כרגע אני

נינו לים כבר לא ילכו ועדיף רת ואין לנו דרך אחרת. כנראה ששכהתנועה מתוך הבנה שאין לנו ארץ אח
לכולנו לעשות מאמץ לנהל פה חיים שפויים ולהפסיק כבר את שפיכות הדמים האווילית והמיותרת 

 .הזאת
 ברור לי שכל ביטוי של אלימות נובע מחוסר אונים והוא תוצאה של בורות, הפחדה וכעס מצטבר.

לצערי כרגע המצב בארץ ממש לא מעודד )בלשון המעטה(. למעשה אפילו נכון יותר לומר שהתקשורת 
 .הנשלטת בידיי בעלי הון המקושרים לדרג המדיני בהחלט מעודדת את המשך ההפחדה והפירוד בינינו

 
בסופו של דבר כולנו בני אדם עם אותם צרכים ואותם רגשות ואותן כמיהות ואני בוחרת לראות את 

 המשותף ולא את השונה.
 
 

 רקפת גלאור                                                                              
 
 



 
 



  / כ"ט אלול תשע"ו יד יחזקאל

 גורלנו בידינו

 
כה קל להטעות את העם המבקש נחמה, כה קל להבטיח עתיד מזהיר ללא תיקון מן 

 היסוד.

 .כה שקרי הוא פיתוי זה, כה נוראה תהיה תוצאתו 

מתחילה לצוץ ולהיגלות תורתו הדתית של יחזקאל. שלושה יסודות מבעד לנבואות הזעם והפורענות 

. יחזקאל נזקק לדמויות המיתולוגית של "נח דניאל ואיוב", האחריות האישית איתנים לה. האחד הוא

דמויות מופת שגם סיפורי המקרא נזקקים להן על פי דרכם, כדי לומר בבירור ובלא סייג שכל אחד ואחד 

ל אחת ואחת נושאת את צדקתה ואת חטאיה היא. לא הדור, לא החברה, לפחות נשפט על מעשיו הוא, כ

לא הם לבדם; בסופו של חשבון השאלה היא מה הייתה הכרעתו של היחיד בתוך הסיטואציה, מה 

 הייתה בחירתו מול הטוב והרוע שהתייצבו מולו.

רי השקר האמת היסוד השני הוא ייכרו מתוך הקהל. כה  -אה הנביאים הנפתים לדבר רמייה והונ -. דַבָּ

קל להטעות את העם המבקש נחמה, כה קל להבטיח עתיד מזהיר וניצחון מוחץ שיבואו בלא תיקון מן 

היסוד. כה שקרי הוא פיתוי זה, כה נוראה תהיה תוצאתו. "כעוון הדורש" את נביא השקר "כעוון הנביא 

  יט נכוחה אל האמת הקשה. יהיה". שניהם גם יחד דנו עצמם לאבדון משום שלא ההינו להב

יש בידינו לשוב מדרכנו הרעה  .התשובה היסוד השלישי, הצומח ועולה מתוך שניהם הוא כוחה של

ולפלס דרך אמת. בפרקים קודמים ניבט החורבן כהכרח בלתי נמנע; עתה מתברר שבכוחנו לעצב את 

הצמיח חורבות. "לכן אמור גורלנו, שבלבה של הדתיות ניצבת האמונה ביכולת התשובה לתקן עולם, ל

    ."אל בית ישראל... שובו והשיבו

 

הרב פרופ' יהוידע עמיר הוא תאולוג ומרצה למחשבת ישראל בהיברו יוניון קולג' בירושלים, יו"ר 

 מועצת הרבנים המתקדמים בישראל
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